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Pre 60 godina, 20. novembra 1954. godine, počeo je sa radom Poljoprivredni fakultet u Novom
Sadu, uz Filozofski fakultet, jedina visokoškolska ustanova u Vojvodini. Ova dva fakulteta su
začetnici Novosadskog univerziteta, i njihov rad imao je veliki značaj za naučni, kulturni i
privredni razvoj AP Vojvodine, ali i zemlje u celini. U međuvremenu, Poljoprivredni fakultet
izrastao je u jednu od najznačajnijih obrazovno-naučnih institucija u oblasti poljoprivrede u
zemlji.

      

   -Danas, kada fakultet obeležava svoj veliki jubilej, možemo reći da smo svih ovih godina i
decenija postigli zavidne rezultate, a posebno u ovoj godini, u kojoj smo upisali 61. generaciju
studenata, ostvarili dugo željeni rezultat, da smo već u prvom upisnom roku popunili, po
konkursu raspisanu kvotu budžetskih i samofinasirajućih studenata, što nije pošlo za rukom
gotovo ni jednom od 14 fakulteta Novosadskog univerziteta. Upisali smo studente na svih
petnaest studijskih programa, kako na tradicionalnim, tako i onim novijeg datuma: agro-turizam,
pejzažna arhitektura i organska poljoprivreda - izjavio je dekan Poljoprivrednog fakulteta, prof.
dr Milan Popović. On je naglasio da se studijski program organske poljoprivrede nametnuo
nekako sam po sebi, imajući u vidu aktuelnost brige, u zemlji i svetu, o zdravstveno bezbednoj
hrani, kao i da su ga pokrenuli upravo kadrovi koji su izašli sa Poljoprivrednog fakulteta u
Novom Sadu. Organska poljoprivreda, kao najmlađi studijski program na Poljoprivrednom
fakultetu, dobila je svoje mesto u obrazovnom prostoru, i obrazovnim profilima struke, na nivou
četvorogodišnjeg studijskog programa na prvom, akademskom nivou, sa mogućnošću
usavršavanja na master i doktorskim studijama.
   Dr Milan Popović je takođe istakao da je zdravlje nacije prioritet svake zemlje, a Poljoprivredni
fakultet se trudi, koliko je to u granicama struke i profesije, da da svoj doprinos.
   -Budućim inženjerima, školovanim na ovom fakultetu, profilisanim za proizvodnju zdravstveno
bezbedne hrane, data je mogućnost da ovladaju najsavremenijim znanjima iz ove oblasti, jer
fakultet raspolaže sa svim odgovarajućim uslovima teorijske i praktične nastave. Oni će imati
mogućnost da se bave organskom poljoprivrednom proizvodnjom, bilo kao sručnjaci,
savetodavci, rukovodioci odgovarajućih službi, kreatori organske proizvodnje, i biće oni koji će
planirati i praviti strategije razvoja u okviru organske proizvodnje, trudeći se da je učine
atraktivnijom, ekonomski održivom i prihvatljivom za sve one koji žele da se bave ovom vrstom
poljoprivrede. Organska proizvodnja je zahtevnija od konvencionalne proizvodnje, ali je po svim
ekonomskim parametrima isplativija, a zahtevi tržišta iz godine u godinu sve veći, što je razlog i
motiv sve većeg broja poljoprivrednih proizvođača koji se odlučuju da se njome bave. Rezultat
toga je i veliki rast broja gazdinstava koji se bave ovom vrstom proizvodnje – ističe naš
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sagovornik.
   Počeci organske proizvodnje datiraju sa početka XX veka, ali je tek 1990. godine ustanovljen
prvi sajam organskih proizvoda BIOFACH u Nirnbergu, Nemačka (sada najveći svetski sajam
organskih proizvoda), 1991. donesena je prva zakonska regulativa u EU o organskoj proizvodnji
(ECC No. 2092/91), 1992. doneseni su prvi propisi ECC No. 2078/92 o subvencijama za
organsku poljoprivredu u EU u okviru agroekoloških mera podrške, 2004. objavljen je Evropski
akcioni plan za organsku poljoprivredu, a 2011. godine Srbija donosi Zakon o organskoj
proizvodnji, kada je taj način proizvodnje već uzeo veliki zamah, kako u proizvodnji, tako i u
potražnji organskih proizvoda. Poljoprivredni fakultet u Novom Sadu se uključio u savremene
trendove 2010. godine uvodeći smer za organsku proizvodnju, a ove, 2014. godine, prvi
studenti su diplomirali na tom smeru. Ali, osim obrazovne uloge mladih naraštaja, na
Poljoprivrednom fakultetu se sprovode razna naučna i kolokvijalna savetovanja, edukacije
poljoprivrednih proizvođača vezanih za organsku proizvodnju povrtarskih, voćarskih i ratarskih
kultura, i to zimi, u vreme kada poljoprivredni proizvođači nisu angažovani na svojim
gazdinstvima. Cilj tih predavanja je da stručnjaci iz raznih oblasti, koji su uključeni u sve svetske
tokove, i koji posećuju sajmove znanja širom sveta, prenesu informacije, iskustva i znanja i
ukažu na novine i načine kako treba planirati proizvodnju na najbolji način, ukažu na šta treba
da obratiti naročitu pažnju. U vremenu velikih kiša, i velikih suša, upravo su saveti stručnjaka bili
na usluzi svima onima koji su uključeni u poljoprivrednu proizvodnju i zahvaljujući takvoj
podršci, uspeli su sve probleme da reše manje više uspešno.
   -Poljoprivredni fakultet Univerziteta u Novom Sadu je kao primaran zadatak, uz obrazovni i
naučni rad, uključivao i praksu, i dao svoj puni doprinos na svim poljima delovanja. Mi smo
praktično uključni u sve savremene tokove, kako na našem tako i u prostoru Evrope, kako bi bili
što uspešniji u tom društvu. Nije lako ući u konkurenciju evropskog prostora, izboriti se za neko
svoje mesto, za koje je potrebno vrhunsko znanje, apsolutna predanost, želja i volja da bi se
ostvario neki rezultat. U toj utakmici biti pobednik je velika medalja i mislim da smo za ovih 60
godina osvojili mnogo takvih medalja kako na evropskom, tako i svetskom prostoru. Čak i danas
u ovim i ovakvim uslovima uspevamo da obezbedimo projekte u evropskoj konkurenciji. Mi u
ovoj jubilarnoj godini imamo stotinu projekata od kojih su više od 20 međunarodnog karaktera
što znači da su to projekti koji su dobijeni u toj međunarodnom polju, što svakako može biti
ponos svih učesnika tih projekata, nastavnika, svih zaposlenih na fakultetu, pa i naših
studenata, jer mi želimo da i naše studente na višim godinama, posebno na master i doktorskim
studijama, uključimo da i oni budu deo tog istraživačkog tima, da putuju po Evropi i svetu i da
već tako mladi saznaju šta im je činiti u budućnosti i kojim putem treba da idu dalje – zaključio je
prof. dr Milan Popović.
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